

Title (en)
Process for manufacturing felt shoes

Title (de)
Vorrichtung zum Herstellen von Filzschuhen

Title (fr)
Procédé de fabrication de chaussures en feutre

Publication
EP 1240840 A1 20020918 (DE)

Application
EP 02450060 A 20020314

Priority
AT 4142001 A 20010316

Abstract (en)

The method is for producing felt shoes and involves soles (2) being cut from a felt mat (1) and then joined to shoe upper parts. The felt mat is elastically reshaped with a thickness corresponding to double the average thickness of a sole and between two form parts (4,5) formed in accordance with a foot bed, the toe area (7) of which is opposite to the heel area (8) of the other form part (5,4). The felt mat is divided into two soles by means of an even cut, before the upper parts of the shoe are fixed to the soles.

Abstract (de)

Es wird ein Verfahren zum Herstellen von Filzschuhen beschrieben, wobei zunächst Sohlen (2) aus einer Filzmatte (1) geschnitten und dann mit Schuhoberteilen (11) verbunden werden. Um vorteilhafte Verfahrensbedingungen zu schaffen, wird vorgeschlagen, daß die Filzmatte (1) mit einer der doppelten mittleren Dicke einer Sohle (2) entsprechenden Mattendicke zwischen zwei je nach einem Fußbett (3) geformten Formteilen (4, 5) elastisch verformt wird, deren Zehnbereich (7) dem Fersenbereich (8) des jeweils anderen Formteiles (5, 4) gegenüberliegt, und daß die zwischen den Formteilen (4, 5) elastisch verformte Filzmatte (1) durch einen ebenen Schnitt in zwei Sohlen (2) geteilt wird, bevor die Schuhoberteile (11) an den entformten Sohlen (2) befestigt werden. <IMAGE>

IPC 1-7
A43D 35/00; A43D 13/02; A43B 3/10

IPC 8 full level
A43B 3/10 (2006.01); **A43D 13/02** (2006.01); **A43D 35/00** (2006.01)

CPC (source: EP)
A43B 3/103 (2013.01); **A43D 13/02** (2013.01); **A43D 35/00** (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] NL 6800339 A 19690714
- [Y] FR 1003842 A 19520324
- [A] DE 2249138 A1 19740411 - GIULINI GMBH GEB

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE TR

DOCDB simple family (publication)
EP 1240840 A1 20020918; AT 410503 B 20030526; AT A4142001 A 20021015

DOCDB simple family (application)
EP 02450060 A 20020314; AT 4142001 A 20010316